

LØNMODTAGER

Ledigmeldt efter et arbejdsophør – beregnet sats – fuldtidsforsikret



Har du været a-kassemedlem uafbrudt i de seneste fire år forud for din ledigmeldelse?

JA

Har du haft en lønindtægt på sammenlagt mindst 573.264 kr. (2026-tal) inden for de seneste tre år forud for din ledigmeldelse?

Ved opgørelsen kan du højest medregne 23.886 kr. pr. måned (2026-tal).

(I nogle situationer skal du opfylde et beskæftigelseskrav baseret på løntimer i de seneste tre år, ikke på lønindtægter)

NEJ

Har du været medlem af en a-kasse uafbrudt i de seneste 12 måneder forud for din ledigmeldelse?

JA

Din dagpengesats bliver individuelt beregnet.

Du kan få dagpenge med et beskæftigelsestillæg, hvis din beregnede sats overstiger 22.041 kr. pr. måned (2026-tal).

Tillægget kan du kun få i 3 måneder. Du vil i de første 3 måneder af ledigheden (481 timers forbrug af dagpenge) kunne få op til **26.198 kr. pr. måned** (2026-tal), som er den højeste dagpengesats inklusive et beskæftigelsestillæg.

Efter tre måneders ledighed (481 timers forbrug af dagpenge) er dagpengesatsen højst **22.041 kr. pr. måned** (2026-tal).

NEJ

Din dagpengesats bliver individuelt beregnet.

Den højest mulige dagpengesats er **22.041 kr. pr. måned** (2026-tal).

JA

Din dagpengesats bliver individuelt beregnet.

Den højest mulige dagpengesats er **22.041 kr. pr. måned** (2026-tal).

NEJ

Du har ikke ret til dagpenge

LØNMODTAGER

Ledigmeldt efter et arbejdsophør – beregnet sats – fuldtidsforsikret



Din dagpengesats bliver beregnet på grundlag af de 12 måneder med den højeste indtægt inden for de seneste 24 måneder forud for din ledigmeldelse og indplacering i dagpengeperioden. For at kunne få den højeste dagpengesats på 22.041 kr. pr. måned kræver det, at

du har haft en lønindtægt på mindst 26.620 kr. pr. måned (2026-tal). For at kunne få dagpenge inklusive det højest mulige beskæftigelsestillæg (i alt 26.198 kr. pr. måned i 2026-tal) kræver det, at du har haft en lønindtægt på 31.640 kr. pr. måned (2026-tal).

Satsen beregnes ved at dividere indtægterne med 12 måneder, hvorefter fratrækkes arbejdsmarkedsbidraget på 8 pct. Af det beløb kan satsen højst udgøre 90 pct.

FORMELEN ER:

Indkomstgrundlaget / 12 måneder × 0,92 × 0,90 = din dagpengesats

Du kan dog ikke få en højere sats end den maksimale dagpengesats, som er 22.041 kr. pr. måned (2026-tal) for et fuldtidsforsikret medlem (uden beskæftigelsestillæg).

EKSEMPEL

Hvis du er fuldtidsforsikret, og din samlede indtægt i de 12 måneder med den højeste indtægt har været 400.000 kr., bliver din sats $(400.000 \text{ kr.} / 12 \text{ måneder} \times 0,92 \times 0,90 =)$ 27.600 kr. pr. måned.

Du kan dog højest få udbetalt dagpenge med den maksimale dagpengesats, som er på 22.041 kr. pr. måned (2026-tal), hvis du ikke opfylder betingelserne for at kunne få beskæftigelsestillæg.

Hvis du opfylder betingelserne for beskæftigelsestillæg, vil du kunne få 26.198 kr. pr. måned i de første 3 måneder.

Hvis du ikke inden for de seneste 24 måneder forud for ledigheden og indplaceringen i dagpengeperioden har haft 12 måneder med indtægter fra lønarbejde eller fra drift af selvstændig virksomhed, beregnes din dagpengesats på grundlag af alle måneder med indtægt inden for perioden på 24 måneder.

Summen af indtægterne divideres med det antal måneder, hvor du har haft indtægter, hvorefter fratrækkes arbejdsmarkedsbidraget på 8 pct. Af det beløb kan satsen højst udgøre 90 pct.

Hvis du ikke har haft indtægter fra lønarbejde eller drift af selvstændig virksomhed inden for de seneste 24 måneder forud for ledigheden og indplaceringen i dagpengeperioden, beregnes satsen på grundlag af indtægten i en periode på 36 måneder forud for ledigmeldelsen og indplaceringen i dagpengeperioden.

Kun indtægt i en medlemsperiode (a-kasse-medlemskab) kan

indgå i opgørelsen af beregningsgrundlaget. Indtægt, der er opnået ved lønarbejde, kan kun medregnes til beregningsgrundlaget, hvis indtægten er udbetalt i et sædvanligt beskæftigelsesforhold, der er i overensstemmelse med gældende overenskomster, eller i øvrigt er udført på almindelige løn- og arbejdsvilkår. Indtægter fra drift af selvstændig virksomhed kan kun indgå i beregningen, hvis de fremgår af din årsopgørelse fra Skat.

Indtægt fra beskæftigelse, hvor der ydes offentligt tilskud til lønnen, kan ikke medregnes ved opgørelsen af beregningsgrundlaget.

PERIODE

Dagpengeperioden er 2 år svarende til dagpenge i 3.848 timer. Du kan få dagpenge i op til 160,33 timer om måneden $(24 \text{ måneder} \times 160,33 \text{ timer pr. måned} = 3.848 \text{ timer})$.